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REVISTA PRESEI 

 

 

 Confederația Națională a Sindicatelor Libere din Romania-Frăția 

organizează o acțiune de protest miercuri, 14 aprilie 2021, în intervalul orar 

11.00 – 13.00, în Piața Victoriei.  

Simultan, sunt organizate acțiuni de protest si de către celelalte confederaţii 

sindicale reprezentative la nivel național – Confederația Națională Sindicală Cartel 

ALFA, Blocul Național Sindical, Confederația Sindicatelor Democratice din 

România si Confederația Sindicală Națională Meridian. În contextul restricțiilor 

legale în vigoare, acțiunile se desfășoară în locații distincte, dar simultan, având 

revendicări comune: un salariu minim decent, pensii echitabile, servicii publice de 

calitate, deblocarea negocierii colective, taxare justă, aplicarea corectă a legislației! 

Nemulțumirile sindicale sunt determinate de măsurile adoptate de actualul guvern 

și refuzul constant al dialogului social. Costurile crizei sanitare și economice sunt 

trecute exclusiv în seama lucrătorilor și a categoriilor celor mai vulnerabile, în timp 

ce privilegiații își conservă și extind beneficiile. 

Menținerea salariului minim la un nivel atât de scăzut, în condițiile în care în 

ultimii doi ani toate țările europene au crescut semnificativ salariile minime, 

mărește ecartul salarial față de Europa, condamnând în continuare România la 

subdezvoltare, iar românii la sărăcie și migrație. Prețurile în schimb cresc 

accelerat, numai prețul la energie înregistrând un salt de cca. 18%. La aceasta se 

adaugă lipsa interesului față de măsurile de protecție socială destinate lucrătorilor 

care își pierd locul de muncă, nivelul ajutorului pentru șomaj fiind complet 

inadecvat pentru a reprezenta o plasă de siguranță până la găsirea unui nou loc de 

muncă.  

Chiar și în cazul sectoarelor de activitate sau întreprinderilor care au avut rezultate 

bune și foarte bune în perioada pandemiei, angajații nu pot beneficia de o 

recompensă echitabilă a efortului lor, din cauza menținerii blocate a negocierilor 

colective, ca efect al Legii nr. 55/2020 și al nemodificării Legii dialogului social.   
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În ce privește pensiile, neindexate nici măcar cu rata inflației, și inițiativele 

legislative aiuristice, precum cea privind “opțiunea” pentru pensionarea la 70 de 

ani, este evident deja că actualul guvern nu urmărește realizarea echității promise, 

ci doar temporizarea problemelor prin acțiuni de imagine.  

În final, reducerea bugetului sănătății și educației, în plină criză sanitară, a fost o 

decizie cinică, asumată integral de coaliția de guvernare și pentru care aceasta 

trebuie să-și asume toate consecințele. 

Menționăm, de asemenea, atitudinea ostilă manifestată de reprezentanții 

guvernului față de lucrătorii din sistemul public – care de altfel ar trebui să fie 

partenerii principali într-o situație de criză, campania de denigrare la care sunt 

supuși, amenințările constante cu restructuarea și scăderea veniturilor, mai ales în 

condițiile unui deficit de personal, nu numai în sănătate, dar și în sistemul public 

de pensii, educație și alte  instituții ale statului.   

CNSLR- FRATIA si celelalte confederațiile sindicale reprezentative din România 

consideră că actualul executiv nu guvernează în interesul cetățenilor și trebuie să 

plece. Acesta este principalul mesaj pe care îl  transmitem miercuri, 14 aprilie 

2021, Guvernului României. 

 

 Protest AUR in fata Ministerului Sanatatii. Simion: "Vrem demisia lui Vlad 

Voiculescu, nu o sa cedam. Premierul Citu este slab" VIDEO 

Mai multi parlamentari ai AUR protesteaza marti, in fata Ministerului Sanatatii si 

acestia cer demisia ministrului Vlad Voiculescu. "I-am adus domnului ministru 

hartie si pix, poate nu avea ca sa isi dea demisia", a afirmat liderul deputatilor 

AUR George Simion. 

 

"Am venit cu masti, dezinfectat. Nu zadarnicim nimic, dar vocea romanilor trebuie 

sa se auda", a completat Simion. 

 

"Avem accident dupa accident, scuze dupa scuze. Am venit sa nu ne mai acuze 

nimeni, purtand masca, suntem sub o suta, pentru a arata ca folosim toate parghiile 

necesare ca Vlad Voiculescu sa plece.  

https://ziare.com/politica/parlamentari/
https://ziare.com/politica/aur/
https://ziare.com/vlad-voiculescu/
https://ziare.com/george-simion/
https://ziare.com/politica/vlad-voiculescu/
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Noi vrem ca spitalele sa nu mai fie impartite in spitale COVID si non-COVID. E 

un genocid care se intampla. Vrem demisia lui Vlad Voiculescu, nu o sa cedam. 

Premierul Citu este slab, din acest motiv nu il da afara. Dar o sa-l dea AUR afara." 

 

"Sistemul de urgenta al domnului Arafat omoara romanii zi de zi. Cerem domnului 

Arafat sa lase spitalele asa cum sunt, de ortopedie, de alte specialitati. Unde sunt 

banii de izolete? Am cerut de la jandarmi sa ne spuna daca avem cu cine discutat. 

Asteptam sa ni se comunice. Am facut plangere penala pentru ce s-a intamplat la 

Spitalul Foisor. Spitalul Foisor trebuia lasat sa vindece romanii. 200 de locuri de 

bolnavi non-COVID sacrificate pentru 20 de locuri la ATI pentru bolnavi 

COVID. Folosim toate parghiile stradale si parlamentare. Suntem cat se poate de 

civilizati", a mai spus George Simion. 

 

AUR a initiat luni demersurile procedurale privind constituirea unei comisii 

parlamentare de ancheta, pentru a investiga actiunea de evacuare si de transfer al 

pacientilor internati la Spitalul Clinic de Ortopedie, Traumatologie si TBC 

Osteoarticular "Foisor", realizata in cursul serii si noptii de 10 aprilie, actiune 

comandata de Raed Arafat si avizata de ministrul Sanatatii. 

 

Partidul Alianta pentru Unirea Romanilor i-a solicitat duminica premierului Florin 

Citu demiterea imediata a ministrului Sanatatii Vlad Voiculescu, precum si a 

sefului DSU, Raed Arafat, doi dintre principalii responsabili ai dezastrului din 

sistemul medical romanesc si ai crizei sanitare de proportii care face din ce in ce 

mai multe victime, potrivit unui comunicat de presa al formatiunii. 

 

AUR a sprijinit si protestele care au avut loc in ultima perioada la Piata 

Universitatii, Piata Victoriei si Palatul Parlamentului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/vlad-voiculescu/ministrul-sanatatii/voiculescu-declaratii-pacienti-morti-victor-babes-1673027
https://ziare.com/politica/stiri-politice/rafila-noi-ne-grabim-cu-motiunea-1673063
https://ziare.com/raed-arafat/
https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/florin-citu/
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 Şedinţă de Guvern - urmează să se reglementeze suspendarea activităţii 

operatorilor economici care nu respectă regulile anti-COVID 

Guvernul urmează să adopte, în şedinţa de miercuri, proiectul de lege care prevede 

sancţiunea complementară a suspendării activităţii pentru operatorii economici 

care nu respectă măsurile de prevenire şi combatere a răspândirii virusului SARS-

CoV-2. 

 

Proiectul de lege, care modifică şi completează Legea nr. 55/2020 privind unele 

măsuri pentru prevenirea şi combaterea pandemiei de COVID-19, prevede că, în 

cazul repetării la acelaşi sediu principal sau secundar, într-un interval de 15 zile de 

la constatarea precedentă, a contravenţiei, pe lângă sancţiunea contravenţională 

principală, agentul constatator dispune şi sancţiunea contravenţională 

complementară a închiderii temporare, pe o durată de 15 zile, a sediului în care 

operatorul economic desfăşoară activitatea fără respectarea condiţiilor stabilite. 

 

Totodată, prin proiectul de lege se stabileşte că plângerea împotriva procesului-

verbal de constatare a contravenţiei şi de aplicare a sancţiunii nu suspendă 

executarea sancţiunilor contravenţionale complementare aplicate. 

 

Un alt proiect de lege care urmează să fie discutat miercuri de Guvern vizează 

adoptarea unor măsuri referitoare la infrastructuri informatice şi de comunicaţii de 

interes naţional şi condiţiile implementării reţelelor 5G. 

 

Potrivit notei de fundamentare a proiectului, "prin măsurile propuse se urmăreşte 

reducerea riscurilor, ameninţărilor şi vulnerabilităţilor la adresa securităţii 

naţionale şi apărării ţării, prin instituirea unui regim de autorizare a producătorilor 

de tehnologii, echipamente şi programe software destinate utilizării în cadrul 

infrastructurilor informatice şi de comunicaţii de interes naţional, precum şi în 

reţelele de comunicaţii electronice prin intermediul cărora se asigură servicii de 

comunicaţii electronice de tip 5G". "Măsurile propuse ţintesc să contribuie la 

asigurarea unui nivel ridicat de securitate în momentul introducerii de tehnologii, 

echipamente şi programe software în reţelele 5G din România, prin reducerea 

semnificativă a riscului de dependenţă faţă de producătorii cu risc ridicat, pentru a 

asigura rezilienţa şi securitatea cibernetică a reţelelor 5G", se explică în document. 
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Pe agenda reuniunii Cabinetului Cîţu figurează şi o serie de proiecte de hotărâri de 

Guvern pentru aprobarea plafoanelor alocate ajutoarelor naţionale tranzitorii în 

sectoarele zootehnic, speciile bovine, ovine şi caprine, şi sectorul vegetal pentru 

anul de cerere 2020. 

 

Printr-un alt proiect de hotărâre se are în vedere aprobarea scoaterii din rezervele 

de stat a unor cantităţi de produse şi acordarea acestora ca ajutoare umanitare 

interne de urgenţă, cu titlu gratuit, unor unităţi sanitare din judeţele Brăila, Cluj, 

Constanţa, Galaţi, Hunedoara, Olt şi Suceava în vederea aplicării măsurilor de 

prevenire şi limitare a transmiterii infecţiilor cu noul coronavirus. 

 

Prin aceeaşi hotărâre de Guvern se va decide şi scoaterea din rezervele de stat a 

unor cantităţi de produse şi acordarea acestora, cu titlu gratuit, Spitalului de 

Urgenţă "Prof. Dr. Dimitrie Gerota", Şcolii Militare de Subofiţeri de Jandarmi 

"Petru Rareş" Fălticeni în vederea aplicării măsurilor de prevenire şi limitare a 

transmiterii infecţilor cu SARS-CoV -2 şi Inspectoratului Poliţiei de Frontieră 

Timişoara pentru desfăşurarea activităţii specifice trierii anti-COVID a grupurilor 

de migranţi. 

 

În cadrul şedinţei de Guvern urmează să fie aprobat şi un memorandum care 

vizează stabilirea principiilor care vor sta la baza reanalizării şi elaborării cadrului 

legal privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice. 

 

Printre principiile propuse se numără reanalizarea coeficienţilor de ierarhizare 

pentru fiecare familie ocupaţională de funcţii bugetare, cu respectarea raportului de 

1 la 12, dintre cel mai mic şi cel mai mare salariu de bază şi înmulţirea 

coeficienţilor cu salariul de bază minim brut pe ţară garantat în plată în vigoare - 

2.300 lei. 

 

De asemenea, se propune introducerea unor grile de salarizare pentru administraţia 

publică locală, corespunzător funcţiilor publice şi funcţiilor contractuale; 

plafonarea sporurilor la 20% din salariul de bază, la nivel individual; revizuirea 

sistemului de acordare a sporurilor - sporurile pentru condiţii de muncă la care  
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expunerea la condiţii de muncă este aceeaşi, indiferent de funcţia deţinută, se vor 

acorda în cuantum fix, ca spor de până la 25% din salariul de bază minim brut pe 

ţară garantat în plată; analiza tuturor categoriilor de sporuri, cu menţinerea numai a 

celor cu adevărat relevante; acordarea unui spor de performanţă lunar personalului 

care a realizat sau a participat direct la obţinerea unor rezultate deosebite în 

activitatea instituţiei/autorităţii publice sau a sistemului din care face parte, a 

participat la activităţi cu caracter deosebit, a efectuat lucrări cu caracter excepţional 

ori a avut un volum de activitate ce depăşeşte în mod semnificativ volumul optim 

de activitate, în raport de complexitatea sarcinilor, în baza criteriilor stabilite de 

ordonatorul de credite. 

 

Implementarea noului cadru legal pentru toate familiile ocupaţionale în acelaşi 

timp, în scopul evitării apariţiei unor noi dezechilibre în sistemul public de 

salarizare şi al înlăturării posibilităţii contestării unor prevederi în faţa instanţelor 

de judecată reprezintă un alt principiu avut în vedere privind salarizarea în sectorul 

public.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 S-a decis: Săptămâna viitoare se hotărăște soarta lui Vlad Voiculescu 

Moţiunea simplă împotriva ministrului Sănătăţii, Vlad Voiculescu, depusă de PSD, 

va fi dezbătută în plenul Camerei Deputaţilor lunea viitoare, urmând să fie votată 

miercuri, conform unei decizii a Biroului permanent, reunit marţi. 

Liderul deputaţilor PSD Alfred Simonis a anunţat, luni, depunerea moţiunii simple 

"Pentru ca românii să trăiască, Vlad Voiculescu trebuie să plece", solicitând să fie 

dezbătută în această săptămână. 

"Ştiu că este, poate, fără precedent în Parlament ca împotriva unui ministru să fie 

depusă o moţiune în aceeaşi sesiune de două ori. Adevărul este că am mai avut 

miniştri încurcaţi de viaţă şi de rolul pe care îl aveau la ministere, dar parcă 

niciodată nimeni nu s-a încurcat precum domnul Voiculescu. (...)  

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vlad-voiculescu_2325.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/alfred-simonis_3039.html
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Vreau să transmit un mesaj colegilor mei din USR, PNL, UDMR, minorităţi 

naţionale - să vă gândiţi atunci când veţi vota moţiunea împotriva domnului Vlad 

Voiculescu la faptul că la Foişor puteau fi mama, tatăl, bunicul sau copilul 

dumneavoastră", a declarat, în plenul Camerei Deputaţilor, Simonis. 

El a precizat că, potrivit regulamentului, moţiunea trebuie dezbătută în termen de 

şase zile, menţionând că şedinţa trebuie stabilită în această săptămână. 

Liderul deputaţilor USR PLUS, Ionuţ Moşteanu, a replicat că este vorba despre 

şase zile lucrătoare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Marcel Ciolacu: PSD ia în considerare greva parlamentară 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, a declarat marţi că nu poate să instige românii 

să iasă în stradă, riscând astfel ca aceştia să se îmbolnăvească, dar a menţionat că 

social-democraţii iau în considerare o grevă parlamentară ca formă de luptă a 

opoziţiei cu cei de la guvernare. 

"Eu nu pot să instig oamenii să iasă acum în stradă. Eu, de exemplu, susţin 

vaccinarea, eu sunt de acord că oamenii trebuie să se vaccineze, am lămurit-o şi pe 

mama mea, pe rudele mele şi pe socrii mei. Cred că în acest moment cea mai bună 

soluţie este vaccinarea. Nu există altă soluţie. Sunt total de acord că nu trebuie să 

fie obligativitatea vaccinării. (...) Eu cred că purtarea măştii în acest moment este 

benefică. Aşa consider eu. Nu pot să instig acum, să scot, credeţi-mă că încă are 

capacitatea PSD, părerea mea că acum o are şi mai mare, să scoată zeci de mii de 

oameni în stradă. Nu pot să îmi asum ca eu să îmbolnăvesc oameni în acest 

moment. Eu nu pot să îmi asum acest lucru", a afirmat Marcel Ciolacu la postul de 

știri Antena 3, citat de Agerpres. 

Întrebat dacă PSD ia în considerare o grevă parlamentară, Ciolacu a spus: 

"Categoric. Am vorbit în seara aceasta cu liderul..., mergem la comisii şi Opoziţia 

nu mai merge la plen. A vrut domnul Iohannis şi Parlamentul său? Ia, domnule! O 

să vorbim şi cu cei de la AUR, dacă tot nu contează opoziţia". 

https://www.agerpres.ro/
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Liderul deputaţilor PSD, Alfred Simonis, a anunţat luni depunerea moţiunii simple 

împotriva ministrului Sănătăţii, Vlad Voiculescu, și a solicitat să fie dezbătută în 

această săptămână. 

Biroul permanent al Camerei Deputaţilor a decis marţi ca moţiunea să fie dezbătută 

în plen lunea viitoare, urmând să fie votată miercuri. 

Simonis a afirmat că Biroul permanent a încălcat regulamentul la stabilirea 

calendarului dezbaterii moţiunii, iar preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic 

Orban, şi reprezentanţii PNL, USR PLUS, UDMR şi ai minorităţilor au făcut 

"scut" în jurul lui Vlad Voiculescu. 

Potrivit lui Simonis, moţiunea va fi dezbătută la 9 zile de la depunere, şi nu în 6 

zile, cum prevede Regulamentul Camerei Deputaţilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vicepremierul Barna, despre coaliția de guvernare: Noi suntem maturii din 

încăpere/ Colaborare foarte bună cu premierul Cîțu/ Această guvernare 

trebuie să rămână stabilă şi să treacă România prin criză 

Vicepremierul Dan Barna a declarat că până la acest moment, în cadrul coaliţiei de 

guvernare, USR PLUS a fost partenerul care nu a generat conflicte şi care nu a ieşit 

în spaţiul public cu atacuri „doar pentru punctaj electoral viitor”, deoarece a 

considerat că actuala guvernare trebuie să rămână stabilă, pentru a putea depăşi 

situaţia de criză. 

 „În această coaliţie USR PLUS a intrat cu echipa A şi a intrat cu 

responsabilitatea şi maturitatea să guverneze serios şi noi ne-am asumat să 

fim elementul de stabilitate în această coaliţie, în contextul acesta foarte 

complicat, în care şi la noi şi la PNL e o perioadă… va urma un congres pe 

finalul anului şi sunt diverse, să spunem, tectonice în desfăşurare. Până la 

acest moment, USR PLUS în această guvernare a fost – şi asta s-a observat, 

nu doar că spun eu, au observat şi cei care urmăresc scena politică din afară 

şi care nu sunt ‘biased’ (partinitori, n.r.) pe un subiect sau altul – suntem  
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partenerul care nu a generat conflicte, care nu a ieşit în spaţiul public cu 

atacuri şi cu reproşuri doar pentru punctaj electoral viitor şi o să continuăm 

să facem asta şi o să continuăm să fim maturii din încăpere, pentru că nu 

avem altă opţiune. Această guvernare trebuie să rămână stabilă şi să treacă 

România prin criză. După ce trecem de criză putem face politică din plin şi 

se va întâmpla lucrul acesta fără nicio îndoială”, a afirmat Barna marţi la 

TVR 1. 

El a menţionat că în acest moment nu se pune problema unei remanieri şi a estimat 

că la jumătatea anului va avea loc o evaluare a activităţii Cabinetului. 

 „Din toată colaborarea foarte bună pe care am avut-o până acum cu 

premierul Cîţu, el are înţelepciunea necesară să se asigure că deciziile pe 

care le ia în baza mandatului de premier şi în baza normelor constituţionale 

sunt decizii care să asigure stabilitatea acestui guvern, acestei coaliţii, pentru 

că miza pentru noi – în primul rând pentru premier, dar în la fel de prim rând 

pentru noi, ceilalţi, din guvern – este ca acest guvern să ducă România 

dincolo de criză şi acest obiectiv îl vom atinge. (…) La momentul acesta nu 

se pune problema vreunei remanieri, pentru că este un guvern la începutul 

activităţii sale, este un guvern în primele luni de activitate. Nu poţi să faci 

evaluare la câteva săptămâni după ce ai început efectiv să lucrezi. Probabil la 

jumătatea anului va fi firesc să avem o evaluare. Vom vedea dacă vor fi 

necesare sau nu măsuri suplimentare”, a precizat Dan Barna. 

Vicepremierul a arătat că există o serie de aspecte incluse în programul de 

guvernare, precum activitatea forţelor de ordine sau reformele din zona socială, în 

cazul cărora rezultatele sunt „incipiente”, dar a subliniat că aceste lucruri trebuie 

discutate în cadrul coaliţiei de guvernare, nu în presă. 

 „Evident că sunt zone în care ne aşteptam să se întâmple nişte lucruri şi nu s-

au întâmplat, că vorbim de offshore, că vorbim de activitatea forţelor de 

ordine, că vorbim de reformele pe zona socială… Adică sunt tematici şi 

teme care sunt în programul de guvernare, pe care ni le-am asumat împreună 

şi asupra cărora rezultatele sunt încă incipiente.  
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Dar toate acestea, din punctul nostru de vedere, trebuie discutate, clarificate, 

decise în cadrul coaliţiei, şi nu la televizor. (…) Plăcerea aceasta vinovată 

sau nevinovată pentru media este un element care nu ajută”, a spus el. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Salarizarea bugetarilor, marile modificări propuse de Ministerul Muncii: 

Sporuri de maximum 20% din salariul de bază, uniformizarea salariilor din 

primării, spor de performanță lunar 

Ministerul Muncii propune schimbări majore în salarizarea bugetarilor, potrivit 

unui memorandum anunțat pe agenda ședinței de guvern de miercuri. 

Principalele modificări sunt plafonarea sporurilor la maximum 20% din salariul de 

bază, refacerea coeficienților de ierarhizare în funcție de care sunt calculate 

salariile, o grilă separată pentru angajații din administrația locală, dar și 

introducerea unui spor de performanță lunar. 

 Iată principiile majore enunțate în memorandum: 

– reanalizarea coeficienților de ierarhizare pentru fiecare familie ocupațională de 

funcții bugetare, cu respectarea raportului de 1 la 12, dintre cel mai mic și cel mai 

mare salariu de bază, și înmulțirea coeficienților cu salariul de bază minim brut pe 

țară garantat în plată în vigoare – 2300 lei; 

– introducerea unor grile de salarizare pentru administrația publică locală, 

corespunzător funcțiilor publice și funcțiilor contractuale; 

– plafonarea sporurilor la 20% din salariul de bază, la nivel individual; 

– revizuirea sistemului de acordare a sporurilor : 

a) sporurile pentru condiții de muncă la care expunerea la condiții de muncă este 

aceeași, indiferent de funcția deținută, se vor acorda în cuantum fix, ca spor de 

până la 25% din salariul de bază minim brut pe țară garantat în plată; 

b) analiza tuturor categoriilor de sporuri, cu menținerea numai a celor cu adevărat 

relevante; 
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– acordarea unui spor de performanță lunar, personalului care a realizat sau a 

participat direct la obţinerea unor rezultate deosebite în activitatea 

instituţiei/autorităţii publice sau a sistemului din care face parte, a participat la 

activităţi cu caracter deosebit, a efectuat lucrări cu caracter excepţional ori a avut 

un volum de activitate ce depăşeşte în mod semnificativ volumul optim de 

activitate, în raport de complexitatea sarcinilor, în baza criteriilor stabilite de 

ordonatorul de credite; 

– implementarea noului cadru legal pentru toate familiile ocupaționale în acelașii 

timp, în scopul evitării apariției unor noi dezechilibre în sistemul public de 

salarizare și al înlăturării posibilității contestării unor prevederi în fața instanțelor 

de judecată. 

 Citește aici Memorandumul propus de Ministerul Muncii 

În ceea ce privește salarizarea administrației locale, în memorandum se arată că 

acum există ”dezechilibre salariale între unitățile administrative-teritoriale de nivel 

similar”, dat fiind că nivelul de salarizare al personalului pentru fiecare în parte se 

stabilește prin hotărâre a consiliului local sau a consiliului județean. 

”Aplicarea legii a dus la situația în care unele salarii de bază din administrația 

publică locală sunt mai mari decât salariile din administrația publică centrală”, se 

arată în document. 

Legat de sporuri, memorandumul arată că în prezent, există sectoare de activitate 

care sunt exceptate de la plafonul actual de 30%, ”ceea ce determină acordarea 

unui număr mai mare de sporuri pentru aceste categorii bugetare, în detrimentul 

altor categorii de personal bugetar care nu pot depăși acest plafon”. 

Memorandumul cere ca ministerele să transmită în termen de 30 de zile propuneri 

și observații de îmbunătățire a legislației privind salarizarea în domeniul de 

competență, în vederea reașezării politicilor salariale. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 

https://cdn.economedia.ro/wp-content/uploads/2021/04/memorandum-salarizare-unitara-a-bugetarilor.pdf
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 Raluca Turcan: Firmele vor fi obligate să-și informeze angajații de 

obligativitatea cotizării la Pilonul II de pensii private 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, anunță luni că a modificat modelul cadru al 

contractului individual de muncă astfel încât apare o nouă obligație care îi 

revine angajatorului: să informeze salariatul, în momentul angajării, cu privire la 

obligația de a adera la un fond de pensii administrat privat. 

„Pilonul II de pensii, administrat privat, este obligatoriu și vine în completarea 

pensiei de stat. 

Orice angajat din România contribuie la acest pilon de pensii și este extrem de 

important să se informeze și să opteze în cunoștință de cauză pentru un fond privat 

care să îi administreze acești bani, economisiți de-a lungul carierei, pentru a-și 

suplimenta veniturile în momentul pensionării. 

Prin urmare, am modificat modelul cadru al contractului individual de muncă și am 

introdus o nouă obligație care îi revine angajatorului: să informeze salariatul, în 

momentul angajării, cu privire la obligația de a adera la un fond de pensii 

administrat privat. 

Cred că este important să punem accent mai mare pe această componentă de 

informare și de conștientizare a angajaților că au această opțiune, astfel încât să 

poată să-și decidă singuri viitorul, alegând conștient în loc să fie repartizați 

aleatoriu de către sistem”, a scris Raluca Turcan. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Evaluarea trimestrială a ministerelor va fi făcută de Comisia Națională de 

Strategie şi Prognoză 

La finalul fiecărui trimestru, Comisia Națională de Strategie şi Prognoză (CNSP) 

va elabora o sinteză a acțiunilor Executivului pentru îndeplinirea Programului de 

guvernare, a stadiului realizărilor obiectivelor de investiții, cât și a activității 

ministerelor şi a instituțiilor sau companiilor din subordine, se arată într-un 

memorandum care va fi discutat în ședința Guvernului de miercuri.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/raluca-turcan_1763.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/angajat_945.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/pensii_390.html
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Sinteza va fi supusă apoi atenției premierului. Ministerele trebuie să transmită, cel 

târziu până pe data de 25 ale lunii următoare trimestrului, situația privind stadiul 

măsurilor. 

Sinteza se va baza pe informațiile comunicate de ministere şi va cuprinde 

suplimentar o analiză a principalelor rezultate economico-sociale, care va fi 

realizată de CNSP. 

 

Mai exact, procesul de evaluare se va desfășura sub coordonarea Secretarului 

General al Guvernului, prin Comisia Națională de Strategie şi Prognoză (CNSP), 

care este organizată şi funcționează ca organ de specialitate în subordinea 

Secretariatului General al Guvernului(SGG) şi coordonarea Prim-Ministrului. 

 

Fiecare minister transmite fișe individuale care conțin obiectivele generale, 

obiectivele specifice cu măsurile/acțiunile aferente cuprinse în Programul de 

guvernare, precum şi alte măsuri de reformă. 

 

Fișele conțin şi elemente de detaliere în ceea ce privește perioadele necesare pentru 

implementarea măsurilor pe care ministerele vor fi solicitate să le completeze. 

 

De asemenea, în vederea monitorizării activității, ministerele vor transmite 

trimestrial către Secretariatul General al Guvernului și către Comisia Națională de 

Strategie şi Prognoză, cel târziu până pe data de 25 ale lunii următoare trimestrului, 

situația privind stadiul obiectivelor/măsurilor. 

 

"Un astfel de exercițiu este extrem de util deoarece va oferi o imagine în detaliu și 

o bază solidă de analiză asupra întregii activități guvernamentale, facilitând astfel 

desfășurarea procesului decizional cu eficiență și celeritate. De asemenea, va crea 

un cadru interministerial de dialog și reflecție pentru fundamentarea politicilor 

publice, precum și de cuantificare a impactului la nivel macroeconomic", se 

precizează în memorandum. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Sub 22.000 de cereri la bănci pentru amânarea ratelor în T1/2021, adică 

3,2% din cererile din 2020. În 2020, băncile au soluţionat 686.500 de cereri de 

amânare a ratelor 

Băncile din România au primit 21.825 de solicitări pentru suspendarea obligaţiilor 

de plată a ratelor, dobânzilor şi comisioanelor de la clienţii persoane fizice şi 

juridice, în perioada 1 ianuarie - 15 martie 2021, potrivit datelor Asociaţiei 

Române a Băncilor (ARB).Solicitările de amânare din acest an reprezintă doar 

3,2% din cererile soluţionate în tot anul 2020. 

Comparativ, în anul 2020 băncile au soluţionat 686.500 de cereri provenite de la 

clienţi, inclusiv măsurile de amânare la plată a dobânzilor pentru cardurile de 

credit, din care din care doar o treime în baza moratoriului legislativ, în timp ce 

majoritatea solicitărilor de păsuire au fost soluţionate prin măsurile individuale ale 

băncilor. 

Din solicitările primite în 2021, până la termenul legal de 15 martie, aproximativ 

96% au fost depuse de persoanele fizice, restul de aproape 4% fiind înaintate de 

companii, respectiv 800 de cereri. 

Până la data de 15 martie, au fost înregistrate deja 17.220 de soluţionări, ponderea 

în totalul solicitărilor din 2021 fiind de 79%, restul fiind soluţionate ulterior. Circa 

83% din totalul cererilor soluţionate până la 15 martie 2021 au fost soluţionate în 

baza moratoriului legislativ. 

 (Sursa: zf.ro) 

 

 Datoria externă totală a României a scăzut cu 2,31 mld. euro în primele 

două luni din 2021, la 123,6 mld. euro. Datoria publică directă a fost de 56 

mld. euro, mai mică cu 1,3 mld. euro faţă de finalul anului trecut 

Datoria externă totală a României, publică şi privată, a scăzut în perioada ianuarie-

februarie 2021 cu 2,31 mld. euro, la un total de 123,6 miliarde euro, din care 

datoria publică directă a fost de 56 miliarde euro, în scădere cu 1,3 mld. euro faţă 

de finalul anului trecut, când a înregistrat valoarea de 57,3 mld. euro, arată datele 

publicate marţi de BNR. 
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“Scăderea datoriei publice directe a provenit în principal din variaţia preţurilor 

titlurilor de valoare emise de administraţia publică de circa -1,34 mld. euro”, 

notează BNR. 

Din volumul total, datoria externă pe termen lung a însumat 90, 9 mld. euro la 28 

februarie 2021, adică 73,6% din totalul datoriei externe, în scădere cu 2% faţă de 

31 decembrie 2020, iar datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 28 februarie 

2021 nivelul de 32, 6 mld. euro (26,4% din totalul datoriei externe, în scădere cu 

1,3% faţă de finalul anului trecut.  

La 28 februarie 2021, datoria negarantată public, deţinută practic de bănci şi 

companii, a atins valoarea de 33,5 miliarde euro, în scădere faţă de nivelul de 34,1 

mld. euro înregistrat la 31 decembrie 2020, din care 105 mil. euro erau depozitele 

nerezidenţilor (depozite care sunt asimilate datoriei).    

Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 18,1% în perioada ianuarie - 

februarie 2021, comparativ cu 20,1% în anul 2020. Gradul de acoperire a 

importurilor de bunuri şi servicii la 28 februarie 2021 a fost de 5,0 luni, în 

comparaţie cu 5,6 luni la 31 decembrie 2020. 

Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea 

reziduală, cu rezervele valutare la BNR la 28 februarie 2021 a fost de 83,5%, 

comparativ cu 90,7% la 31 decembrie 2020. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ Proiectul anti-Huawei pentru rețeaua 5G intră miercuri în 

ședința de guvern. Consiliul Suprem de Apărare a Țării va avea ultimul 

cuvânt în autorizarea realizării rețelei 

Guvernul discută în ședința de miercuri proiectul de lege privind realizarea rețelei 

5G în România, un proiect inițiat încă din august 2020. Proiectul dă ultimul cuvânt 

Consiliului Suprem de Apărare a Țării (CSAT) în ce privește autorizarea 

proiectelor și exclude de facto compania chineză Huawei de la operațiunile de 

realizare a echipamentelor. 
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Astfel, pentru a putea participa la construirea rețelelor de telecomunicații 5G în 

România, companiile trebuie să îndeplinească mai multe condiții concomitent: 

a) nu se află sub controlul unui guvern străin, în lipsa unui sistem juridic 

independent; 

b) are o structură transparentă a acţionariatului; 

c) nu are un istoric de conduită corporativă neetică; 

d) se supune unui sistem juridic care impune practici corporative transparente 

Or, în ce privește compania chineză Huawei, aceasta e supusă unor sancțiuni din 

partea SUA pentru conduită corporativă neetică și se supune unui sistem juridic 

opac – cel chinez – care nu impune practici corporative transparente. 

Proiectul de Lege discutat miercuri în guvern mai prevede că autorizarea va fi 

acordată prin decizie a Prim-Ministrului, după avizul conform al Consiliului 

Suprem de Apărare al Țării (CSAT). Aviz conform însemnă aviz care trebuie 

respectat obligatoriu de premier. 

Proiectul arată că avizul conform al CSAT ”se emite inclusiv prin raportare la 

obligaţiile asumate de statul român în cadrul cooperării la nivelul organizaţiilor 

internaţionale din care România face parte, al Uniunii Europene şi parteneriatelor 

strategice bilaterale” – trimitere la parteneriatul strategic cu SUA, care au adoptat o 

poziție extrem de critică la adresa Chinei în general și a companiei Huawei în 

particular. 

CSAT este o instituție condusă de președintele României, din care fac parte mai 

mulți miniștri și șefi de servicii secrete. Deciziile în CSAT se iau cu unanimitate. 

Președintele Iohannis a spus în repetate rânduri că își dorește ca România să 

realizeze rețeaua 5G cu parteneri din statele membre NATO. 

Mai mult, proiectul prevede ca și tehnologiile, echipamentele şi programele 

software utilizate în reţelele de comunicaţii electronice la data intrării în vigoare a 

legii şi care contribuie la furnizarea de servicii de comunicaţii electronice de tip 

5G, ale căror producători nu dețin autorizare potrivit prevederilor prezentei legi, 

pot fi utilizate pentru o perioadă de maxim 5 ani. După 5 ani, acestea trebuie 

înlocuite. 
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Citește aici proiectul de lege integral 

Dacă va fi adoptat de guvern, proiectul de lege va fi trimis în Parlament, une va 

intra în dezbaterea ambelor camere. Pentru a fi adoptat, el trebuie votat de 

Parlament și promulgat de președintele Klaus Iohannis. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 YouTube amenință cu închiderea paginii Senatului, din cauza mesajelor 

Dianei Şoşoacă 

Camera superioară a Parlamentului a primit un avertisment de la YouTube că 

pagina instituţiei va fi închisă, dacă mesajele care instigă la nepurtarea măştii vor 

continua, a declarat preşedintele Comisiei juridice a Senatului, liberalul Iulia 

Scântei. Printre primele măsuri luate de YouTube se numără și ștergerea mesajelor 

de acest tip ale Dianei Șoșoacă.  

"Pagina YouTube a Senatului a fost închisă pentru anumite înregistrări video cu 

luări de cuvânt ale Dianei Şoşoacă, pentru că instigă, contrar politicii asumate de 

canalul respectiv, la nepurtarea măştii. (...) Pentru prima sesizare transmisă 

Senatului, a celor care gestionează politica YouTube online, s-a acordat un 

avertisment şi au fost şterse acele înregistrări video care figurau pe pagina 

YouTube a Senatului. A fost un termen scurt, acordat de ei, cu titlu de preaviz. S-a 

explicat şi motivul pentru care vor fi şterse şi că repetarea postării pe canalul 

YouTube a acestor mesaje video, care instigă la nepurtarea măştii, vor fi interzise 

cu desăvârşire, inclusiv pagina Senatului, dacă nu se va conforma", a precizat Iulia 

Scântei, citată de Agerpres. 

 

Potrivit acesteia, Comisia juridică a Senatului a fost pusă în imposibilitatea de a 

ţine şedinţa în care să analizeze comportamentul Dianei Şoşoacă, conform 

solicitării Biroului permanent, care a dat curs unei cereri a Grupului parlamentar 

PNL. Marţi, Comisia juridică a Senatului a suspendat dezbaterea sesizării grupului 

PNL prin care se solicita analizarea "derapajelor" de comportament ale senatoarei. 

Biroul permanent a transmis, pe 5 aprilie, Comisiei juridice sesizarea PNL pentru 

soluţionare. 

 

https://cdn.economedia.ro/wp-content/uploads/2021/04/Proiect-de-lege-5G.pdf
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/scandal-in-parlament-cu-diana-sosoaca-a-intrat-la-comisia-juridica-s-a-dat-ordin-sa-fiu-batuta-1493905
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/scandal-in-parlament-cu-diana-sosoaca-a-intrat-la-comisia-juridica-s-a-dat-ordin-sa-fiu-batuta-1493905
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Diana Şoşoacă s-a prezentat la şedinţa comisiei. La intrare, preşedintele Comisiei 

juridice, Iulia Scântei, a încercat să o oprească, pentru că "poartă o mască (de 

protecţie sanitară) neconformă". Şoşoacă a intrat în sală, de două ori, în pofida 

acestui avertisment. Ea şi-a manifestat îndelung nemulţumirea atât în comisie, cât 

şi la uşa sălii de şedinţă, vizavi de obligaţia de a purta o mască "ce nu o apără de 

virus". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 România redevine un El Dorado pentru investitorii în energia verde. Pe 

masă sunt proiecte de 6 mld. euro. Dar orice investiţie are nevoie de aviz de la 

Transelectrica 

Antreprenorii locali sunt umăr la umăr cu giganţii internaţionali pentru a face 

energie verde, valoarea proiectelor în regenerabile anunţate de la începutul anului 

sau care deja au diferite avize de la Transelectrica fiind de circa 6 miliarde de euro. 

Mai mult, companii al căror obiect de activitate nici măcar nu este energia au 

demarat investiţii dintr-un motiv simplu: regenerabilele, datorită avansului tehno-

logic, se susţin singure, devenind astfel oportunităţi de business de sine stătătoare, 

nu doar cu sprijinul statului. 

Potrivit datelor centralizate de ZF, care iau în calcul anunţurile oficiale făcute de 

investitori, dar şi datele publicate pe site-ul Transelectrica, în acest moment sunt în 

diferite etape de avizare proiecte eoliene şi solare cu o capacitate de peste 4,8 GW, 

în valoare de peste 5,7 miliarde de euro. 

Capacitatea este semnificativă dacă ţinem cont de faptul că acum, în total, 

funcţionează 3 GW de proiecte eoliene şi 1,3 GW de proiecte solare, la nivelul 

întregului sistem energetic fiind instalaţi circa 20 GW, din care funcţionează 

jumătate. 

(Sursa: zf.ro) 
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 România a avut una dintre cele mai bune evoluţii ale consumului din UE în 

februarie. Cifra de afaceri din comerţul cu amănuntul a crescut cu 3,6% 

an/an în februarie 2020, în vreme ce la nivel european a scăzut cu 2,2% 

Cifra de afaceri din comerţul cu amănuntul, cel mai important indicator pentru 

consumul privat, a crescut în România cu 3,6% an/an în februarie, a şaptea cea mai 

bună evoluţie din Uniunea Europeană şi cu 5,8 puncte procentuale peste media 

europeană de -2,2%, potrivit datelor Eurostat, biroul european de statistică. Dintre 

statele membre pentru care sunt disponibile date, cele mai mari scăderi ale 

volumului total al comerţului cu amănuntul au fost înregistrat în Portugalia (-

15,4%), Slovacia (-14,7%) şi Malta (-8,9%). Cele mai mari creşteri au fost 

înregistrate în Belgia (+ 11%), Austria (+ 5,2%) şi Croaţia (+ 5,1%). Datele INS, 

obţinute prin metodologia naţională, arată că în februarie cifra de afaceri din 

comerţul cu amănuntul a crescut, chiar dacă uşor, cu 1,3% în serie brută. Cel mai 

bine au mers vânzările de produse nealimentare, care au urcat cu 7,1% în februarie 

2021 versus februarie 2020. Comerţul cu combustibili rămâne însă pe minus, cu o 

scădere de 9,1% an/an în februarie 2021. Cifra de afaceri din retail este cel mai 

important indicator pentru consumul privat, care este cea mai importantă ramură a 

PIB. De asemenea, de vânzările din retail depind în bună măsură încasările din 

TVA ale statului, prognozate în 2021 la aproape 70 mld. lei, în creştere cu 16% 

faţă de ce a încasat în 2020. 
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(Sursa: zf.ro) 
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 Ministrul Energiei: Activiştii de la Greenpeace cer eliminarea cărbunelui 

din mixul energetic, dar nu propun măsuri concrete şi nu spun nimic despre 

minerii care îşi câştigă pâinea din asta 

Activiştii de la Greenpeace cer eliminarea cărbunelui din mixul energetic, dar nu 

propun măsuri concrete şi nu spun nimic despre minerii care îşi câştigă pâinea din 

asta, afirmă ministrul Energiei, Virgil Popescu. 

„Am fost şi sunt un om al dialogului, dar nu am să girez niciodată extremele. Am 

răspuns invitaţiei de a avea un dialog cu cei de la Greenpeace pentru că şi pe mine, 

ca ministru al Energiei, dar şi ca părinte, mă preocupă să luăm decizii pentru viitor, 

pentru un mediu curat. Cu surprindere am constatat astăzi că activişti de la 

Greenpeace au venit la sediul Ministerului Energiei să ceară eliminarea cărbunelui 

din mixul energetic, fără să propună soluţii concrete. Mai mult chiar, ironic aş 

putea spune, reclamă următoarele: 

 „Oamenii au un viitor. Cărbunele nu”. Dar despre oamenii de acum, minerii 

care îşi câştigă pâinea din asta nu aveţi nimic de spus? Sau ei nu sunt tot 

oameni? Aşa cum am tot spus, lucrăm să adoptăm cele mai bune soluţii 

pentru a respecta angajamentele României în planul de decarbonare, însă ne 

preocupăm şi de latura socială, ca să nu lăsăm pe nimeni în urmă”, a scris 

ministrul pe pagina sa de Facebook. 

Un grup de şapte activişti Greenpeace au format marţi o blocadă în faţa 

Ministerului Energiei, afişând bannere cu mesajele „Oamenii au viitor, cărbunele 

nu” şi „Energie regenerabilă, nu cărbune”. 

 „Mesajele sunt adresate ministrului Energiei, Virgil Popescu, şi decidenţilor 

din instituţie, care refuză să accelereze tranziţia energetică verde în 

România, acordând în acelaşi timp, ilegal, sume generoase din bani publici 

subvenţionării cărbunelui. Activiştii intenţionează să rămână pe poziţii până 

la încheierea programului de lucru al Ministerului, urmând ca în perioada 

următoare să continue să transmită aceleaşi mesaje ministrului, în diverse 

moduri, până când acesta va prioritiza energiile regenerabile. Arderea 

cărbunelui pentru producerea energiei electrice generează, la nivel mondial, 

cele mai multe emisii de gaze cu efect de seră.  
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Acestea cauzează încălzirea globală şi accentuează efectele schimbărilor 

climatice, pe care le resimţim cu toţii: secetă, furtuni, inundaţii, temperaturi 

anormale, distrugeri ale biodiversităţii. Cărbunele e şi o problemă pentru 

sănătate: aproximativ 20.000 de decese premature şi 10.000 de cazuri de 

bronşită cronică sunt cauzate anual în Europa de aerul toxic generat de 

arderea cărbunelui”, notează activiştii într-un comunicat, menţionând, 

totodată, că valoarea costurilor de sănătate, cauzate de arderea cu cărbune, se 

ridică la aproximativ 60 de miliarde de euro, anual. 

În viziunea organizaţiei non-guvernamentale, planurile de eliminare a cărbunelui 

trebuie să conţină măsuri care să susţină sistemul energetic naţional şi care să 

asigure locuri de muncă alternative decente pentru oamenii care lucrează acum în 

industria mineritului. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Licitatii cu miza uriasa la CNAIR. Ofertele pentru cele mai dificile 

tronsoane de autostrada din Romania, estimate la 15 miliarde de lei VIDEO 

CNAIR ar putea selecta pana la sfarsitul lunii aprilie candidatii care vor ramane in 

cursa pentru constructia sectiunilor 2 si 3 din Autostrada Sibiu-Pitesti si a 

tronsonului din Autostrada Transilvania care include Tunelul Meses, 

arata economica.net. 

 

Potrivit sursei citate, valoarea estimata a contractelor pentru cele mai grele loturi 

de autostrada din Romania depaseste 15 miliarde de lei. Aceeasi sursa mai arata ca 

perioada de evaluare a celor 11 candidaturi la licitatia pentru sectiunea 2 Boita - 

Cornetu din Autostrada Sibiu - Pitesti ar trebui incheiata pana pe 16 aprilie. 

 

Pentru sectiunea 3 Cornetu - Tigveni, pentru care au fost depuse 15 candidaturi, 

CNAIR ar trebui sa finalizeze evaluarea pana pe 20 aprilie. 

 

 

 

https://www.economica.net/luna-de-foc-la-drumuri-cnair-ar-putea-selecta-candidatii-la-licitatii-de-peste-15-miliarde-de-lei-pentru-autostrada-sibiu-pitesti-si-autostrada-transilvania_504274.html
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Potrivit economica.net, pana pe 19 aprilie ar trebui finalizata si evaluarea 

candidaturilor pentru tronsonului de 41 de kilometri din Autostrada Transilvaia, 

Poarta Salajului - Zalau - Nusfalau, care include si Tunelul Meses si pentru care au 

fost depuse 12 candidaturi. 

(Sursa: economica.net) 

 

 Parlament/ Andrei Muraru - audiat miercuri în comisiile de specialitate 

pentru postul de ambasador al României în SUA 

Andrei Muraru, propus ambasador al României în Statele Unite ale Americii, şi 

George Maior, propus ambasador în Regatul Haşemit al Iordaniei, se numără 

printre cei şase candidaţi la conducerea unor misiuni diplomatice ale ţării noastre 

în străinătate care vor fi audiaţi, miercuri, în Comisiile parlamentare reunite de 

politică externă şi pentru comunităţile de români din afara ţării. 

 

Andrei Muraru ocupă, din 2014, funcţia de consilier prezidenţial, şef al 

Departamentului Relaţii cu Autorităţile Publice şi Societatea Civilă, iar George 

Maior este diplomat de carieră şi a fost, în perioada 2015 - 2021, ambasador 

extraordinar şi plenipotenţiar al României în Statele Unite ale Americii. 

 

Potrivit site-ului Senatului, George Maior va fi audiat prin mijloace audio-video, la 

fel şi Cezar Armeanu - propus ambasador al României în Republica Coreea. Cezar 

Armeanu a fost, din 2017 şi până în 2021, ambasador extraordinar şi plenipotenţiar 

al României în Republica Kazahstan, Tadjikistan şi Republica Kârgâză. 

 

Vor fi audiaţi, de asemenea, pentru acreditarea în calitate de ambasadori: Răduţa-

Dana Matache - propusă pentru Republica Filipine, Alexandrina-Livia Rusu - 

pentru Marele Ducat al Luxemburgului şi Elena Şerbănescu - pentru Tunisia. 

 

Răduţa-Dana Matache este diplomat de carieră şi este ministru-plenipotenţiar în 

cadrul Direcţiei ONU, instituţii specializate şi francofonie. Alexandrina-Livia Rusu 

a lucrat, din 2017 şi până în prezent, la Misiunea Permanentă a României la Viena, 

iar Elena Şerbănescu a fost, din 2012 şi până în prezent, şeful Direcţiei juridic, 

legislativ şi contencios din Centrala MAE. 
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Săptămânile trecute, senatorii şi deputaţii din cele patru comisii au audiat, în trei 

şedinţe, şi au acordat avize favorabile pentru 19 candidaţi pentru posturi de 

ambasador. 

 

Prin aceste şase propuneri, comisiile parlamentare de specialitate finalizează, 

miercuri, audierea celor 25 de candidaţi pentru poziţia de ambasador solicitată de 

MAE, în urma aprobării numirii acestora de către preşedintele Klaus Iohannis şi 

transmisă, pe 4 martie, Parlamentului.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ședință comună a Camerei Deputaților și Senatului miercurea viitoare 

pentru demiterea Doinei Gradea de la TVR și a lui Georgică Severin de la 

Radio 

Parlamentul se reuneşte, pe 21 aprilie, în şedinţă comună pentru a o demite pe 

Doina Gradea de la șefia TVR și pe Georgică Severin de la șefia Radioului public 

prin respingerea rapoartelor de activitate ale celor două instituții pe anii 2017, 2018 

şi 2019, au decis marţi Birourile permanente reunite. 

Rapoartele de activitate ale Societăţii Române de Televiziune şi Societăţii Române 

de Radiodifuziune pe anii 2017, 2018 şi 2019 au fost respinse săptămâna trecută de 

Comisiile de cultură. 

Gradea și Severin au fost numiți în funcții în 2017, pe vreme când PSD-ul condus 

de Liviu Dragnea era majoritar în Parlament. Georgică Severin a fost anterior 

senator PSD. 

De asemenea, Birourile permanente au acordat termen până luni, 19 aprilie, ora 

12,00, grupurilor parlamentare pentru depunerea candidaturilor pentru posturile 

vacante din Consiliul Naţional al Audiovizualului. 

„Se ştie că respingerea raportului CNA duce la pierderea poziţiei de preşedinte al 

CNA”, a declarat luni preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban. 

Ordinea de zi a plenului comun din 21 aprilie va fi finalizată într-o altă şedinţă a 

Birourilor permanente reunite. 
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Alianţa USR PLUS a anunţat că îl va susţine pe fostul jurnalist BBC Liviu Popescu 

pentru postul de director interimar al SRR, decizia fiind luată, duminică, de 

Birourile Naţionale ale celor două formaţiuni politice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Raport de admitere pentru inițiativa legislativă privind monitorizarea prin 

brățări electronice a infractorilor și a inculpaților aflați în arest preventiv la 

domiciliu. Victimele violenței domestice vor fi alertate dacă agresorul se află 

în apropiere 

Comisiile juridice şi de apărare ale Camerei Deputaţilor au dat marţi raport 

favorabil proiectului de lege privind monitorizarea electronică în cadrul unor 

proceduri judiciare şi execuţional penale. 

Raportul urmează să fie supus dezbaterii plenului Camerei Deputaţilor. 

Proiectul, care a trecut de comisii cu mai multe amendamente de tehnică 

legislativă, faţă de forma adoptată de Senat în 2020, reglementează înfiinţarea, 

organizarea şi funcţionarea Sistemului Informatic de Monitorizare Electronică, 

denumit în continuare SIME, modul de utilizare a dispozitivelor electronice de 

supraveghere şi modul de acţiune în situaţia generării unor alerte, precum şi măsuri 

de protecţie a datelor din cadrul SIME. 

SIME este un ansamblu integral de sisteme informatice dedicate, aplicaţii, 

echipamente şi reţele de comunicaţii şi tehnologia informaţiei, precum şi de 

dispozitive electronice de supraveghere, destinat monitorizării electronice în cadrul 

unor proceduri judiciare şi execuţional penale. 

SIME se utilizează în scopul monitorizării electronice cu ocazia executării măsurii 

controlului judiciar sau controlului judiciar pe cauţiune, potrivit Legii nr 134 /2010 

privind Codul de procedură penală, cu modificările şi completările ulterioare; 

executării măsurii arestului la domiciliu, potrivit Legii nr. 135/2010, cu 

modificările şi completările ulterioare; aplicării ordinului de protecţie provizoriu şi  
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ordinului de protecţie, potrivit Legii nr. 217/2003 pentru prevenirea şi combaterea 

violenţei în familie republicată, cu modificările şi completările ulterioare; aplicării 

ordinului european de protecţie, în cazul în care România este stat emitent, potrivit 

Legii nr. 151/2016 privind ordinul european de protecţie, precum şi pentru 

modificarea unor acte normative, în cadrul procedurilor de arest preventiv şi 

control judiciar. 

Proiectul a fost inițiat de liberalii Alina Gorghiu, Florin Cîțu și Marcel Vela. 

Gorghiu a salutat, într-o postare pe Facebook, adoptarea inițiativei în comisii: 

 Victorie la comisia juridică pentru victimele violenței domestice! 

 Raportul de admitere pentru brățările electronice a fost adoptat în 

unanimitate! Am depășit încă o etapă semnificativă pentru o legislație 

sănătoasă în domeniul violenței domestice. Cât de curând, agresorii vor 

purta brățări electronice care le vor monitoriza mișcările prin GPS. 

România se va depărta de realitatea ultimilor cinci ani, când între 30-40% 

din ordinele de protecție emise au fost încălcate. 

 Ceea ce s-a întâmplat azi la Comisia juridică este luminița de la capătul 

tunelului. Rămâne doar votul în plenul Camerei pentru a avea în sfârșit o 

lege care poate aduce o revoluție în sistemul de protecție al victimelor 

violenței domestice. 

 Victimele violenței domestice nu vor mai trebui să trăiască în teamă! Dacă 

un ordin de protecție a fost emis, atunci nu va fi încălcat. Și vom avea 

legislația necesară care să garanteze asta! 

 Brăţările electronice vor fi integrate într-o infrastructură naţională, sub 

numele de Sistemul Informatic de Monitorizare Electronică (SIME). Atunci 

când se emite un ordin de protecție, persoana supravegheată va primi o 

brăţară electronică care îi va monitoriza mișcările prin GPS. Dacă va 

depăși limita impusă prin ordin, sistemul va emite o alertă direct către 

secţiile de poliţie, pentru ca intervenția să fie cât mai rapidă. Și victima va 

avea asupra sa o brățară electronică, pentru ca Poliția să o poată găsi și 

alerta. 
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 „Brățările electronice” vor schimba radical regulile jocului în domeniul 

legislației protecției victimelor domestice. Aștept cu nerăbdare votul în 

plenul Camerei. Cu toții merităm o viață sigură și demnă acasă! 

Deputaţii au adoptat un amendament, la propunerea deputatului PSD Dumitru 

Coarnă, conform căruia SIME se mai utilizează în scopul supravegherii la distanţă, 

potrivit Legii nr. 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative 

de libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal, cu 

modificările şi completările ulterioare. Potrivit formei iniţiale, adoptate de Senat, 

SIME se mai utiliza în scopul supravegherii la distanţă a deţinuţilor, potrivit Legii 

nr. 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate 

dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal, cu modificările şi 

completările ulterioare, prin amendament fiind astfel eliminat din text cuvântul 

„deţinuţi”. 

Secretarul general adjunct în MAI, Geani Nica, a susţinut această modificare, 

argumentând că Legea 254 se referă inclusiv la categoria peroanelor condamnate 

care execută pedeapsa în regim semideschis. „Şi atunci, eliminând referirea la 

deţinuţi şi rămânând doar supravegherea la distanţă, potrivit Legii 254, se aplică 

pentru toate situaţiile în care Legea 234 prevede supravegherea la distanţă”, a 

arătat reprezentantul MAI. 

Potrivit proiectului, monitorizarea electronică realizată în condiţiile prezentei legi 

vizează exclusiv dispozitive de supraveghere electronică localizate pe teritoriul 

României. 

Dezvoltarea, administrarea şi operarea SIME se fac de către Inspectoratul General 

al Poliţiei Române şi Administraţia Naţională a Penitenciarelor. 

Proiectul mai prevede că dispozitivul electronic de supraveghere mobil se 

montează pe glezna persoanelor supravegheate. Prin excepţie, acest dispozitiv se 

montează pe braţul persoanei atunci când montarea pe gleznă nu este fizic posibilă 

sau este contraindicată medical. 

Dispozitivele electronice de supraveghere fixe se montează în imobilul în care se 

execută măsura arestului la domiciliu sau în imobilul de care persoana 

supravegheată nu are voie să se apropie. 
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În cazul persoanei protejate, acesteia i se va pune la dispoziţie un dispozitiv 

electronic de supraveghere, destinat generării unor alerte privind apropierea sub 

distanţa prestabilită a dispozitivului electronic de supraveghere mobil purtat de 

persoana supravegheată. 

Raportul comisiilor de specialitate va fi supus dezbaterii plenului Camerei 

Deputaţilor – for decizional în acest caz. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Cîmpeanu: Insist să nu se organizeze concursuri în august 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a spus, marţi, la Ploieşti, că îşi doreşte 

organizarea concursurilor pentru posturile de directori de şcoli înainte de vacanţa 

de vară, dar după examenele naţionale, arătând că angajaţii din sistem au nevoie de 

odihnă şi ar fi "nedrept" ca acestea să aibă loc în luna august. 

 

"Ar fi nedrept să intrăm cu alte activităţi peste luna august, care ar trebui să fie o 

lună binemeritată de odihnă pentru angajaţii din sistemul de învăţământ. Pe de altă 

parte, nu se pot organiza aceste concursuri înainte de examenele naţionale, e 

nevoie de cadre didactice (...) de la organizare până la corectură. (...) Nu ar fi drept 

să iei unui cadru didactic implicat în corectură la Bacalaureat sau la Evaluarea 

Naţională (...) dreptul de a participa la concursul de director pentru că nu se va 

putea pregăti. Deci, astea sunt constrângerile şi de asta am spus că nu sunt sigur că 

vom putea organiza înainte de intrarea în vacanţa de vară. (...) Insist să nu se 

organizeze concursuri în luna august. Deci ori reuşim până până luna august, dar 

după examenele naţionale, Evaluare, Bacalaureat ori, dacă nu, în toamna acestui 

an, oricum trebuie să fie organizate", a precizat Cîmpeanu într-o conferinţă 

organizată în cadrul Campaniei Naţionale "Vaccinare şi testare pentru învăţare". 

Ministrul propune ca examenele pentru ocuparea celor aproximativ 10.000 de 

posturi de directori de şcoli să se desfăşoare în două etape, subiectele de examen să 

fie "relevante", iar din comisia prevăzută pentru a doua etapă să facă parte şi un 

reprezentant al colectivului de cadre didactice din şcoala pe care candidatul doreşte 

să o conducă. 
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"Ideea e să fie o tematică relevantă pentru ceea ce trebuie să facă un director de 

şcoală, o tematică sigură şi cei care vor depăşi nivelul 7, să spunem, nota 7, pot 

opta pentru a fi directori într-o şcoală. Sunt două variante luate în discuţie, sau ca 

la examenul de rezidenţiat, cine a luat 10 îşi poate alege orice şcoală, următorul, cu 

9,99... Poate să fie o variantă, nu este cea acoperitoare total. O altă variantă este să 

se exprime opţiunile în ordinea descrescătoare a rezultatelor la examenul naţional 

(...) 2,3,4,5... 7 opţiuni pentru o şcoală, după care se intră în etapa a doua", a 

afirmat Cîmpeanu. 

 

El a arătat, totodată, importanţa implicării şcolii în acest proces de evaluare şi 

desemnare a directorilor. 

 

"Am observat că lucrurile impuse de oriunde altundeva din afara şcolii nu 

generează rezultate. Poţi să fii foarte, foarte bun manager, dacă te respinge 

colectivul de cadre didactice din şcoală, nu cred că ai şanse şi cred că elevii sunt 

primii care pierd din aceste conflicte pe care le-am văzut în multe şcoli din 

România între conducerea şcolii şi colectivul de cadre didactice", a mai spus 

ministrul Educaţiei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Eveniment dedicat programului IMM Invest în 2021 

Banca Comercială Română şi Fondul Naţional de Garantare a Creditelor pentru 

IMM-uri organizează miercuri un eveniment online în care vor fi prezentate 

noutăţile programului IMM Invest în 2021 şi rezultatele obţinute anul trecut. 

În cadrul întâlnirii, echipa BCR va prezenta rezultatele unui studiu realizat pe un 

eşantion de peste 200 de antreprenori care au accesat o finanţare IMM Invest în 

2020. 

 

La eveniment vor participa Dumitru Nancu, directorul general FNGCIMM, 

Bogdan Speteanu, director executiv Produse Corporate în cadrul BCR, şi Eleni 

Skoura, director executiv Produse şi Segmente Retail în cadrul BCR.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Conferinţă despre noi soluţii tehnologice de producere, transport şi 

distribuţie a energiei electrice, organizată miercuri 

Comitetul Naţional Român al Consiliului Mondial al Energiei (CNR-CME) şi 

Siemens Energy organizează, miercuri, conferinţa online cu tema "Soluţii 

tehnologice noi pentru producerea, transportul şi distribuţia energiei electrice" 

 

"Tranziţia energetică impune eforturi deosebite la nivelul cercetării, proiectării, 

realizării şi modernizării instalaţiilor electrice pentru a elabora soluţii care să 

corespundă exigenţelor privind securitatea alimentării, decarbonarea sectorului 

energetic, creşterea nivelului serviciului de alimentare cu energie electrică. 

Digitalizarea, modernizarea staţiilor electrice, elaborarea de noi echipamente de 

producere a energiei dar şi de control a proceselor din reţeaua electrică de transport 

şi de distribuţie sunt preocupări importante ale specialiştilor energeticieni. 

Elaborarea de soluţii inteligente de management în sistemul electroenergetic poate 

asigura o eficientă conducere a infrastructurii energetice şi o contribuţie importantă 

la realizarea obiectivelor tranziţiei energetice. Pregătirea viitorilor specialişti care 

să asigure operarea inteligentă şi eficientă a noilor tehnologii este în atenţia atât a 

domeniului universitar dar şi a firmelor care dezvoltă noi soluţii pentru dotarea 

sistemului energetic", notează organizatorii. 

 

Potrivit agendei dezbaterilor, la eveniment şi-au anunţat participarea, printre alţii, 

Iulian Iancu - preşedintele CNR-CME, Ştefan Gheorghe - director general executiv 

al CNR-CME şi Petru Ruşeţ - managing director Siemens Energy.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Noi criterii pentru carantinarea localităților, într-un ordin semnat de 

secretarul de stat în Ministerul Sănătății Andreea Moldovan 

Ministerul Sănătății a elaborat un ordin prin care introduce noi criterii pentru 

carantinarea localităților. Nivelul de testare COVID devine factor principal, alături 

de rata de incidență și de gradul de ocupare a paturilor din spitale și din secțiile 

ATI. 
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Ordinul semnat de secretarul de stat Andreea Moldovan și publicat în Monitorul 

Oficial introduce un punctaj pe baza unei grile. 

Cu cât o localitate are mai multe puncte, cu atât situația epidemiologică este 

considerată mai gravă și localitatea poate intra în carantină. 

Astfel, municipiile și zonele metropolitane cu peste 100.000 de locuitori riscă să 

intre în carantină dacă au minimum 60 de puncte, iar restul localităților dacă au 

minimum 70 de puncte. 

Pentru ieșirea din carantină este prevăzut un singur criteriu: rata de incidență mai 

mică de 3 cazuri la o mie de locuitori. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Voiculescu: Bucureştiul nu se carantinează de Paşti 

Ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, afirmă că Bucureştiul nu se carantinează de 

Paşti, el adăugând că ''doar s-au clarificat/actualizat criteriile care pot duce către o 

recomandare de carantinare a unei localităţi''. 

 

"Bucureştiul NU se carantinează de Paşti. S-au publicat noile criterii de carantinare 

a localităţilor. Nu trăim într-o nouă realitate, doar s-au clarificat/actualizat criteriile 

care pot duce către o recomandare de carantinare a unei localităţi. Nivelul de 

testare Covid19 devine unul dintre factorii principali, alături de rata de incidenţă şi 

gradul de ocupare a paturilor din spitale şi secţiile ATI. Se defineşte de asemenea 

carantinarea zonală. Ca şi până acum, decizia de carantinare se ia pe baza mai 

multor factori, şi nu automat", explică ministrul Voiculescu, într-un mesaj postat 

pe pagina sa de Facebook în cursul nopţii dintre marţi şi miercuri. 

 

Totodată, el subliniază că aceste noi criterii nu duc la carantinarea Municipiului 

Bucureşti de Paşte. 

 

"Şi nu, noile criterii nu duc la carantinarea Capitalei de Paşte la fel cum nu duceau 

nici cele vechi. Niciuna dintre deciziile deja anunţate ale Guvernului nu se 

schimbă", a mai scris Vlad Voiculescu. 

https://www.facebook.com/VladVoiculescu.ro/posts/323195605903951
https://www.facebook.com/VladVoiculescu.ro/posts/323195605903951
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Marţi în Monitorul Oficial a fost publicat un ordin pentru modificarea şi 

completarea Ordinului ministrului sănătăţii nr. 1.309/2020 privind modalitatea de 

aplicare a măsurilor de prevenire şi limitare a îmbolnăvirilor cu SARS-CoV-2. 

 

Astfel, carantina zonală poate fi instituită pentru municipiile/zonele metropolitane 

cu peste 100.000 de locuitori care întrunesc minimum 60 de puncte. Aceste puncte 

se acordă în funcţie de o serie de indicatori precum: numărul de teste efectuate în 

ultimele 7 zile, rata de pozitivitate în ultimele 14 zile, rata de incidenţă cumulată în 

14 zile, trendul incidenţei cumulate pentru ultimele 14 zile, numărul de cazuri din 

focare/nr. total cazuri din UAT, grad de ocupare a paturilor ATI în judeţ, grad de 

ocupare a paturilor destinate pacienţilor cu COVID-19 în judeţ. 

 

Şi vicepremierul Dan Barna a apreciat că ordinul Ministerului Sănătăţii publicat 

marţi în Monitorul Oficial care stabileşte criteriile utilizate în evaluarea riscului 

epidemiologic de îmbolnăvire cu virusul SARS-CoV-2 în vederea instituirii 

carantinei zonale este unul necesar, în condiţiile în care reglementarea anterioară 

conţinea "indicatori foarte vagi". 

 

"Este un ordin firesc, fără îndoială, pentru că reglementarea anterioară, ordinul 

anterior care stabilea criteriile în funcţie de care într-o localitate sau alta se iau 

măsurile acestea de restricţie, ordinul respectiv avea câţiva indicatori foarte vagi: 

calitatea îngrijirii medicale, rezilienţa pacienţilor. Erau total aleatorii acele criterii, 

fapt care a făcut posibilă situaţia de la Timişoara. Ştiţi ce s-a întâmplat la 

Timişoara: că e carantină, dar de fapt nu e carantină, că sunt cifrele mai mari, dar 

hai să zicem că sunt mai mici. Şi s-a creat acolo o întreagă emoţie, cu un 'fight' 

(luptă, n.r.) public. (...) Modificările de acum stabilesc indicatori foarte clari legaţi 

de numărul de testări, numărul de cazuri de la ATI, numărul de decese, încurajează 

testarea", a precizat liderul USR marţi seară la TVR 1. 

 

Barna a declarat că acest ordin este unul necesar, care include o serie de criterii 

obiective. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/04/13/barna-ordinul-privind-criteriile-de-instituire-a-carantinei-stabileste-indicatori-clari-e-un-ordin-tehnic-necesar--696114
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"Prin acest ordin va fi foarte simplu, pe criterii obiective, cantitative să îţi dai 

seama dacă o localitate sau alta este în risc de a se lua o măsură de restricţie sau 

alta. E un ordin tehnic, necesar", a mai spus vicepremierul.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul trimite de la Rezerva de stat containere, paturi, saltele, pături, 

cearșafuri către spitalele din mai multe județe, necesare în contextul 

epidemiologic 

Guvernul va trimite de la Rezerva de stat containere, paturi, saltele, pături, 

cearșafuri către spitalele din mai multe județe, necesare în contextul epidemiologic, 

potrivit unui proiect de hotărâre care va fi adoptată în ședința de Guvern de 

miercuri. 

Astfel, vor fi trimise construcții ușoare din elemente modulate (containere) la 

Brăila – 3, Cluj – 4, Constanța – 4, Galați – 5, Olt – 2, Hunedoara – 4, Suceava – 4. 

La unele spitale vor fi trimise și paturi, saltele, pături, cearșafuri, fețe de pernă. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Valeriu Gheorghiță: Persoanele care doresc să se imunizeze cu serul de la 

AstraZeneca se pot prezenta de vineri, direct la centru, cu cartea de identitate. 

Este important să aibă o stare de sănătate bună 

Liber la vaccinarea cu AstraZeneca. Toţi cei care doresc se pot imuniza cu acest 

ser dacă merg direct la centrul de vaccinare, fără să mai fie nevoie de programare. 

Responsabilii de la noi din sănătate au luat această decizie pentru că românii nu se 

înghesuie la imunizarea cu acest ser, iar mulţi chiar au renunţat la programările 

iniţiale. 

La un centru de imunizare AstraZeneca din Buzău, 5 persoane au venit să se 

imunizeze imediat după ce au auzit că nu mai au nevoie de programare. Au fost 

primiți. 680 de doze de vaccin erau disponibile. 
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În centrele de vaccinare AstraZeneca cei mai mulți vin, însă, doar pentru rapel. 

Prima doză au făcut-o în urmă cu două luni. 

Cum interesul pentru serul AstraZeneca e scăzut, 61 de fluxuri de vaccinare din 

țară vor fi înlocuite cu Moderna. Însă, în centrele rămase, doritorii vor avea acces 

rapid, fără programare. 

La propunerea coordonatorilor din anumite centre cu AstraZeneca - erau 

persoane care se prezentau în centre în mod direct pentru a întreba dacă se pot 

vaccina în centre în care nu erau toate locurile ocupate - și atunci am analizat 

această posibilitate de a permite celor care se prezintă direct la centrul de 

vaccinare, desigur pentru centrele de vaccinare cu AstraZeneca, în care nu sunt 

ocupate toate locurile, în care nu avem liste de așteptare, se pot prezenta direct 

persoanele pentru vaccinare, având asupra lor cartea de identitate, este important 

să fie cu o stare de sănătate bună. Această posibilitate va fi implementată, foarte 

probabil, de la sfârșitul acestei săptămâni, de vineri, pentru a ne asigra că există 

un număr suficient de doze, a anunțat coordonatorul campaniei de vaccinare, 

Valeriu Gheorghiță. 

Medicul a mai spus că: au fost deschise 30 de cabinete noi cu vaccinul de la 

compania AstraZeneca, în mod deosebit, în localtățile care au centre cu vaccinare 

cu liste de așteptare pe acest tip de vaccin. De astăzi, au fost deschise și au devenit 

operaționale 144 de cabinete noi de vaccinare cu vaccin de la compania Pfizer, 

astăzi deja se efectuează vaccinări. Începând cu 19 aprilie vor fi transformate 

circa 61 de fluxuri de vaccinare cu AstraZeneca în fluxuri de vaccinare cu 

Moderna. Din 20 aprilie vor fi deschise 20 de cabinete cu vacin de la Pfizer. 

Posibilitatea de a vedea în paltforma de vaccinare timpul de așteptare va fi 

disponibilă în două zile, cu ajutorul celor de la STS, a mai spus medicul. 

România a primit aproape 1.400.000 de doze de vaccin AstraZeneca. Până acum au 

fost folosite puțin peste 410 mii. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Numărul de români din Spania a depășit oficial un milion / Este cea mai 

numeroasă comunitate de străini din această țară 

Numărul românilor din Spania la sfârșitul anului 2020 a fost de 1.079.726 de 

persoane, cei mai numeroși rezidenți străini din această țară, din totalul de 

5.800.468, potrivit datelor oficiale prezentate marți de Ministerul Incluziunii, 

Securității Sociale și Migrației. 

Acestea sunt cifrele oficiale, care numără cetățenii români cu reședința declarată în 

Spania, însă este de așteptat ca numărul românilor să fie în realitate mult mai mare, 

potrivit unor surse diplomatice consultate de G4Media.ro 

Populația Spaniei era estimată la 1 iulie 2020 la 47.351.567 de către Institutul 

Național de Statistică. 

Pe locul 2 se situează marocanii cu 811.530, iar pe locul al treilea britanicii cu 

381.448 persoane. 

Potrivit tabelului statistic prezentat, populația românească din Spania a crescut față 

de anul precedent cu 0,9%, a avut o vârstă medie de 38 de ani, iar ponderea 

populație feminine a fost de 47%. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Estonia va găzdui summit-ul NATO Cyber Defence, la care va participa 

secretarul general adjunct, Mircea Geoana 

Estonia va găzdui în cursul acesteii săptămâni conferința NATO Cyber Defence 

2021: intrarea într-o nouă decadă, se arată într-un comunicat ministerului estonian 

al apărării. Potrivit sursei citate, secretarul general adjunct al NATO, Mircea 

Geoană, și premierul estonian, Kaja Kallas, vor participa la conferința din  Tallin, 

care se va concentra pe implicațiile politice, strategice și practice ale dimensiunii 

cyber a NATO. 

 

 

https://www.kaitseministeerium.ee/en/news/estonia-host-nato-cyber-pledge-conference
https://www.kaitseministeerium.ee/en/news/estonia-host-nato-cyber-pledge-conference
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În 2016, aliații au făcut din întărirea capacităților de apărare cyber o prieoritate. 

Din 2018, conferința abordează cele mai arzătoare probleme în ce privește cyber 

defence și oferă NATO și experților în cyber defence ocazia de face schimb de 

experiență. 

Estonia este a treia țară care găzduiește Cyber Defence Pledge Conference. 

Evenimentul s-a ținut la Paris în 2018 și la Londra în 2019 iar din cauza 

pandemiei, conferința programată în 2020 la Tallinn a fost amânată. Anul acesta, 

conferința va fi organizată în Estonia în format virtual. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 UE, îndemnată să accelereze instalarea staţiilor de încărcare a 

automobilelor electrice / Curtea de Conturi Europeană: Ținta de un milion de 

puncte de încărcare până în 2025 este departe 

Uniunea Europeană este încă departe de a atinge ţinta din Pactul verde de un 

milion de puncte de încărcare a automobilelor electrice până în 2025 şi nu dispune 

de o foaie de parcurs strategică globală pentru electromobilitate, arată un raport 

publicat marţi de Curtea de Conturi Europeană (ECA), transmite Reuters, citată de 

Agerpres. 

În acest document, ECA a analizat modul în care Comisia Europeană sprijină 

statele membre în extinderea infrastructurii de încărcare precum şi modul în care 

gestionează finanţarea europeană. 

În pofida succeselor înregistrate, cum ar fi promovarea unui standard comun al UE 

privind prizele de alimentare pentru încărcarea vehiculelor electrice şi 

îmbunătăţirea accesului la diferite reţele de încărcare, continuă să existe obstacole 

care afectează circulaţia vehiculelor electrice pe teritoriul UE. Curtea a constatat că 

disponibilitatea staţiilor de încărcare publice variază considerabil de la o ţară la 

alta, că sistemele de plată nu sunt armonizate şi că lipsesc informaţii în timp real 

pentru utilizatori. 
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În 2020, deşi per ansamblu s-a înregistrat o scădere a numărului de înmatriculări de 

autoturisme noi, ca urmare a pandemiei de COVID-19, cota de piaţă a vehiculelor 

electrice şi a celor hibride reîncărcabile a crescut semnificativ. Reţelele de 

încărcare nu se dezvoltă însă în acelaşi ritm. 

„Anul trecut, unul din zece autoturisme vândute în UE a fost un vehicul electric cu 

sursă de alimentare externă, dar infrastructura de încărcare nu este accesibilă în 

aceeaşi măsură peste tot în UE. Comisia ar trebui să depună mai multe eforturi 

pentru a sprijini o reţea care să acopere întreaga UE şi pentru a se asigura că 

fondurile sunt direcţionate acolo unde este cea mai mare nevoie de ele”, a declarat 

Ladislav Balko, membrul Curţii de Conturi Europene responsabil de raport. 

În baza Pactului verde european anunţat în decembrie 2019, UE urmăreşte în 

prezent să reducă cu 90%, până în 2050, emisiile de gaze cu efect de seră generate 

de transporturi, comparativ cu nivelurile din 1990. Transporturile generează 

aproximativ un sfert din totalul emisiilor de gaze cu efect de seră din UE, în 

principal (72%) prin intermediul transportului rutier. 

Numărul de staţii de încărcare în cele 27 de state membre ale UE şi Marea Britanie 

a crescut cu aproximativ 36.000 pe an de la aproximativ 34.000 în 2014 ajungând 

în luna septembrie 2020 până la 250.000. 

Potrivit ECA, există riscul ca obiectivul privind un milion de puncte de încărcare a 

automobilelor electrice până în 2025 să fie ratat dacă procesul de instalare continuă 

în ritmul actual. Pentru a recupera decalajul ar fi nevoie de 150.000 de noi puncte 

de încărcare în fiecare an, adică aproape 3.000 în fiecare săptămână. 

Potrivit Curţii, nu s-a realizat o analiză cuprinzătoare a deficitului de infrastructură 

pentru a se identifica de câte staţii de încărcare accesibile publicului era nevoie, 

unde ar trebui amplasate acestea şi categoria de putere pe care ar trebui să o 

furnizeze. 

Fondurile puse la dispoziţie prin intermediul Mecanismului pentru interconectarea 

Europei nu au fost întotdeauna direcţionate acolo unde era cea mai mare nevoie de 

ele şi nu existau ţinte clare şi coerente şi nici cerinţe minime consecvente în 

materie de infrastructură la nivelul de ansamblu al UE. 
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De asemenea, existenţa mai multor sisteme diferite de plată şi de informaţii 

complică experienţa utilizatorului. De exemplu, există puţine informaţii coordonate 

între diferitele reţele privind disponibilitatea în timp real, datele privind încărcarea 

şi detaliile de plată. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Rusia a transferat două armate şi trei unităţi aeropurtate la granița de vest, 

ca reacţie la activităţile 'ameninţătoare' ale NATO 

Rusia a anunţat marţi transferul a două armate şi trei unităţi aeropurtate la frontiera 

de vest a Federaţiei pentru efectuarea unor 'exerciţii', ca reacţie la activităţile 

'ameninţătoare' ale NATO, relatează agenţiile de presă EFE şi AFP, în timp ce 

Kievul acuză Moscova de comasări de trupe la frontiera ruso-ucraineană, scrie 

Agerpres.ro. 

'Ca răspuns la activităţile militare ale Alianţei care ameninţă Rusia, noi am luat 

măsuri adecvate', a declarat ministrul rus al apărării Serghei Şoigu, în cadrul unei 

reuniuni la Severomorsk, în regiunea Murmansk, pe coasta Mării Barents, potrivit 

agenţiei de presă Interfax. 

În decurs de trei săptămâni, în cadrul unor exerciţii surpriză pentru unităţile din 

districtele militare Vest şi Sud, 'două armate şi trei unităţi aeropurtate au fost 

desfăşurate în zonele de antrenament şi de luptă la frontiera occidentală a 

Federaţiei Ruse', a declarat Şoigu la Severomorsk, unde se află baza Flotei ruse a 

Nordului. 

Generalul Şoigu nu a precizat locul exact de desfăşurare a acestor trupe, nici 

numărul lor exact, dar a apreciat că aceste forţe au arătat 'pregătirea şi capacitatea 

lor de a asigura securitatea militară a ţării'. 

Potrivit ministrului rus, evaluarea capacităţii de luptă a forţelor armate ruse 'se va 

încheia în două săptămâni'. 'Toate activităţile de verificare sunt programate să se 

încheie în două săptămâni', a subliniat el. 
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Ucraina a alertat comunitatea internaţională în ultimele săptămâni cu privire la 

creşterea prezenţei militare ruse în apropiere de frontiera sa şi în Crimeea anexată, 

pe lângă intensificarea încălcării armistiţiului în Donbas, unde din 2014 forţe 

proguvernamentale se confruntă cu rebeli separatişti proruşi, sprijiniţi de Moscova. 

Kievul a estimat, potrivit biroului de presă al preşedintelui ucrainean Volodimir 

Zelenski, la aproximativ 80.000 numărul de militari ruşi la frontiera de est a 

Ucrainei şi în Crimeea, în timp ce şeful Statului Major general, Ruslan Homceak, a 

declarat pentru CNN că Rusia a mobilizat 50.000 de militari. 

Rusia susţine, în schimb, că poate să-şi transfere trupele şi echipamentele militare 

pe teritoriul său atunci când doreşte şi fără să anunţe pe nimeni, acuzând în acelaşi 

timp Ucraina de escaladarea situaţiei în Donbas. 

Mai mult, ministrul rus al apărării a declarat marţi că SUA şi NATO îşi desfăşoară 

trupe în apropiere de frontierele ruse, concentrându-şi potenţialul de luptă în 

regiunea Mării Negre şi a Mării Baltice. 

SUA au comunicat vinerea trecută Turciei, prin canale diplomatice, că va trimite 

două nave de război în Marea Neagră în conformitate cu Convenţia de la Montreux 

(1936), care conferă Turciei controlul asupra strâmtorilor Bosfor şi Dardanele. 

Potrivit lui Şoigu, NATO şi SUA ar intenţiona să desfăşoare 40.000 de soldaţi şi 

15.000 de echipamente militare, inclusiv aviaţie strategică, la frontierele europene 

ale Rusiei, conform agenţiei oficiale TASS. 

'În prezent, trupe americane sunt transferate din zonele continentale ale Americii 

de Nord peste Atlantic în Europa. Există o mişcare de trupe în Europa către 

graniţele ruse. Principalele lor forţe sunt concentrate în Marea Neagră şi regiunea 

Mării Baltice', a afirmat ministrul Şoigu la o reuniune cu înalţi responsabili ai 

armatei ruse la Severomorsk. 

Serghei Şoigu a afirmat că 'SUA îşi consolidează prezenţa militară în Polonia şi 

ţările baltice', iar 'intensitatea zborurilor de recunoaştere aeriană s-a dublat faţă de 

anul trecut, în timp ce activităţile de recunoaştere maritimă au crescut cu 50%'. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ruslan-homceak_5430.html
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'În fiecare an, în Europa, Alianţa desfăşoară până la 40 de evenimente majore de 

formare operaţională, cu un accent clar antirusesc. În primăvara acestui an, forţele 

armate combinate ale NATO au început cel mai ambiţios exerciţiu din ultimii 30 

de ani, Defender Europe - 2021', a adăugat ministrul rus. 

Aceste declaraţii intervin după ce NATO a trimis marţi semnale ferme Moscovei, 

într-o încercare de a dezamorsa un nou conflict în Ucraina, notează AFP. 

Denunţând o întărire militară 'considerabilă' şi 'nejustificată' a Rusiei, secretarul 

general al NATO, Jens Stoltenberg, l-a primit la Bruxelles pe ministrul ucrainean 

de externe Dmitro Kuleba. 

Ucraina se teme că Kremlinul nu caută decât un pretext pentru a o ataca, în timp ce 

s-au intensificat confruntările dintre armata ucraineană şi rebelii separatişti, după 

ce acestea practic se opriseră după armistiţiul încheiat în vara anului 2020. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană cere clarificări de la Johnson&Johnson după ce 

compania a anunțat că suspendă livrarea vaccinului anti-COVID în Europa 

Comisia Europeană cere clarificări din partea companiei farmaceutice Johnson & 

Johnson în urma anunţului ”complet neaşteptat” al acesteia privind amânarea 

livrării vaccinului său anti-COVID-19 pentru Uniunea Europeană, a declarat marţi 

agenţiei Reuters un oficial european. 

Compania americană a transmis anterior că suspendă livrarea vaccinului Johnson 

& Johnson către Europa şi examinează împreună cu autorităţile sanitare europene 

cazurile extrem de rare – şase cazuri – de formare de cheaguri sangvine semnalate 

în SUA după administrarea acestui vaccin. 

În SUA au fost administrate până în prezent peste 6,8 milioane de doze de vaccin 

Johnson & Johnson, dar, în urma recomandării Centrului pentru Controlul şi 

Prevenirea Bolilor (CDC) şi a Administraţiei pentru Alimente şi Medicamente 

(FDA), tot marţi a fost întreruptă utilizarea acestui ser după ce o femeie a decedat 

şi o alta a fost internată în stare gravă din cauza unor tulburări de coagulare a 

sângelui apărute ulterior inoculării vaccinului anti-COVID-19. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/jens-stoltenberg_2464.html
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Compania Johnson & Johnson a promis Uniunii Europene livrarea a 55 de 

milioane de doze de vaccin până la sfârşitul lunii iunie. Primele doze de vaccin au 

fost expediate statelor UE luni, dar compania americană a anunţat marţi amânarea 

transporturilor următoare, anunţ survenit la scurt timp după oprirea temporară a 

administrării vaccinului în SUA pentru a fi investigate cele şase cazuri de 

tromboză. 

Amânarea livrărilor ”este o veste îngrijorătoare, pare că va fi la fel ca 

AstraZeneca”, spune un alt diplomat european. AstraZeneca a redus de la 300 de 

milioane la 200 de milioane numărul dozelor pe care s-a angajat să le livreze 

Uniunii Europene până la sfârşitul lunii iunie, de unde a rezultat o dispută 

contractuală încă nesoluţionată. 

Agenţia Europeană a Medicamentului (EMA) a anunţat săptămâna trecută că 

examinează patru cazuri rare de formare a unor cheaguri sangvine la persoane 

vaccinate cu vaccinul Johnson & Johnson în SUA, la fel cum a procedat pentru 

cazurile asemănătoare semnalate după vaccinare cu serul produs de AstraZeneca-

Oxford. 

Agenţia europeană a recunoscut săptămâna trecută o legătură între administrarea 

vaccinului AstraZeneca şi cazuri foarte rare de „cheaguri de sânge neobişnuite 

asociate cu trombocite scăzute din sânge”, listate acum ca „efecte secundare foarte 

rare”. 

Totodată, autoritatea europeană de reglementare a medicamentelor, precum şi 

autorităţile britanice de sănătate au estimat că beneficiile utilizării acestui vaccin au 

depăşit cu mult riscurile, în urma rapoartelor despre 169 de cazuri rare de tromboză 

venoasă cerebrală dintr-un total de 34 de milioane de doze de vaccin anti-

COVID19 AstraZeneca administrate în Spaţiul Economic European. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Conferinţa de pace cu privire la situația din Afganistan, propusă de SUA, va 

avea loc la Istanbul, între 24 aprilie şi 4 mai 

Conferinţa de pace cu privire la Afganistan propusă de Statele Unite va avea loc la 

Istanbul, între 24 aprilie şi 4 mai, cu participarea reprezentanţilor guvernului de la 

Kabul şi ai talibanilor, a anunţat marţi diplomaţia turcă, transmite AFP. 

 ‘Turcia, Qatar şi ONU vor organiza în comun o conferinţă incluzivă la nivel înalt 

la Istanbul între reprezentanţi ai Republicii islamice Afganistan şi ai talibanilor’, a 

informat Ministerul de Externe de la Ankara, într-un comunicat. 

Acesta precizează că statele organizatoare se angajează să ‘susţină un Afganistan 

suveran, independent şi unit’. 

Obiectivul principal al conferinţei ‘este să accelereze şi să completeze negocierile 

inter-afgane de la Doha, în vederea ajungerii la o reglementare politică justă şi 

durabilă’, adaugă sursa citată, conform căreia agenda conferinţei de la Istanbul a 

făcut obiectul unor ‘consultări aprofundate cu părţile afgane’. 

‘Conferinţa se va focaliza pe modalităţile de a ajuta părţile implicate în negocieri 

să ajungă la un ansamblu de principii fundamentale comune care să reflecte o 

viziune agreată pentru viitorul Afganistanului, o foaie de parcurs pentru o 

reglementare politică viitoare şi încheierea conflictului’, se mai spune în 

comunicat. 

Washington făcea presiuni ca reuniunea să aibă loc înainte de 1 mai, data limită 

pentru retragerea trupelor sale din Afganistan, conform acordului semnat în 

februarie 2020 la Doha cu talibanii. 

Biden a prevenit deja că acest termen va fi ‘dificil’ de respectat, în timp ce 

insurgenţii au avertizat că SUA vor fi ‘responsabile de consecinţe’. 

Din septembrie 2020, talibanii şi guvernul afgan negociază la Doha pentru a ajunge 

la un acord de pace, însă discuţiile nu au dus la niciun rezultat concret. 

SUA doresc, conform unui plan dezvăluit de presă, formarea unui guvern interimar 

care i-ar include pe talibani. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 14 aprilie 2021 43 

 

Potrivit mai multor responsabili, conferinţa din Turcia mai vizează instituirea unei 

încetări a focului sau cel puţin a unei perioade de reducere a violenţelor, o 

solicitare a autorităţilor afgane care au acceptat să participe la reuniune. 

În ce-i priveşte, talibanii au declarat luni că nu au decis încă dacă vor lua parte. 

Înaltul Consiliu afgan pentru reconciliere naţională pregăteşte o propunere proprie 

de pace în vederea conferinţei, după ce a strâns 30 de documente de la partide 

politice şi membri ai societăţi civile. 

Preşedintele afgan Ashraf Ghani a redactat, la rândul său, un plan de pace, 

precizând că nu va accepta decât o administraţie aleasă de popor. 

El a mai explicat că orice acord ce ar fi decis în Turcia ar trebui aprobat de o ‘loya 

jirga’, o mare adunare de demnitari afgani. 

În ciuda tuturor acestor eforturi diplomatice, talibanii continuă să atace zilnic 

forţele afgane pe cuprinsul ţării. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Rusia și SUA au convenit „să continue dialogul” în beneficiul securităţii 

globale, anunță Kremlinul 

Tensiunile legate de Ucraina, în centrul discuțiilor dintre Biden și Putin 

Preşedintele rus Vladimir Putin şi omologul său american, Joe Biden, ar fi convenit 

"să continue dialogul" în beneficiul securităţii globale, anunță Kremlinul. Într-o 

convorbire telefonică, Biden i-a propus omologului rus organizarea unei reuniuni 

la vârf în viitorul apropiat, însă nu a fost comunicat facă Putin a acceptat 

propunerea. 

"Cele două părţi şi-au declarat disponibilitatea de a continua dialogul cu privire la 

cele mai importante domenii ale garantării securităţii globale, ceea ce ar satisface 

interesele nu numai ale Rusiei şi Statelor Unite, ci şi ale comunităţii internaţionale 

în ansamblul ei", se arată în comunicatul Kremlinului, relatează AFP, citată 

de Agerpres. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia-si-sua-au-convenit-sa-continue-dialogul-in-beneficiul-securitatii-globale-anunta-kremlinul-1494773#highlight-1494773-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/agerpres.ro
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Tensiunile legate de Ucraina, în centrul discuțiilor dintre Biden și Putin 

Potrivit Moscovei, cei doi şefi de stat au abordat în special tensiunile legate de 

Ucraina. Kievul şi statele occidentale acuză Rusia că a masat zeci de mii de militari 

la frontierele Ucrainei, care îşi propune să adere la NATO. În acelaşi timp, 

violenţele au fost reluate de la începutul anului în conflictul din estul Ucrainei între 

forţele de la Kiev şi separatiştii pro-ruşi. 

În acest context,"Vladimir Putin a descris abordările unei reglementări politice" 

bazate pe acordurile de pace de la Minsk adoptate în 2015 pentru a pune capăt 

conflictului, dar a căror componentă politică nu a fost niciodată aplicată. 

Potrivit Kremlinului, preşedintele SUA "şi-a exprimat interesul pentru 

normalizarea situaţiei" cu Moscova şi pentru "stabilirea unei interacţiuni stabile şi 

previzibile pe probleme serioase precum stabilitatea strategică şi controlul 

armamentului, programul nuclear al Iranului, situaţia din Afganistan şi schimbările 

climatice la nivel global". 

Ultimul lider al URSS, Mihail Gorbaciov, care a contribuit la ieşirea din impas a 

relaţiilor cu Washingtonul în anii 1980, a salutat marţi un posibil summit între cei 

doi preşedinţi. 

"Aceasta este singura modalitate pentru a începe construirea unor relaţii bilaterale 

într-un mod nou", a declarat Gorbaciov, citat de agenţia rusă de ştiri Interfax. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/o-noua-discutie-biden-putin-presedintele-sua-s-a-aratat-ingrijorat-de-mobilizarea-trupelor-rusesti-la-frontiera-ucrainei-1494455
https://www.digi24.ro/stiri/externe/o-noua-discutie-biden-putin-presedintele-sua-s-a-aratat-ingrijorat-de-mobilizarea-trupelor-rusesti-la-frontiera-ucrainei-1494455

